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Barnkonventionen blev rättsligt bindande för Sverige den 2 september 1990.
Sedermera blev den svensk lag den 20 juni 2018 och trädde i kraft den 1 
januari 2020. Det har således funnits tid att implementera den i Upplevelsenämndens 
verksamhet. Därför vill jag fråga följande: 
 
1 Har det inom Upplevelsenämndens verksamhetsområde genomförts 
någon utbildning om barnkonventionen? Finns det fortlöpande utbildningsinsatser? 
Ja. Utbildningar har genomförts för både nämnd och förvaltning, under förra mandatperioden. 
Repetition för vår nya nämnd är inplanerad till kvartal 1, 2024. För förvaltningens löpande 
fortbildning används en e-utbildning som enkelt kan användas löpande samt inkluderas i introduktion av 
nyanställda. 
De tjänstepersoner som har uppdrag i sin tjänst där det ingår att göra bedömning och analys har adekvat 
utbildning.
Yrkesgrupper som arbetar i verksamhet riktad till barn och unga,  till exempel bibliotekarier och 
fritidsledare,  arbetar sedan 90-talet med frågan. Dessa medarbetare deltar även regelbundet i 
fortbildning som är riktade till sin yrkesgrupp.  
 
2 Har det givits någon extern information om barnkonventionen? Finns
det fortlöpande informationsinsatser? 

Ja. Förvaltningen har i samband med föreningsdialoger informerat om att barnkonventionen är lag samt 
vad det innebär. Utbildningar av UNICEF har genomförts för föreningslivet. Förvaltningen förbereder 
också en information på föreningssidan på webben som ska syfta till att vägleda i hur ideella kan tänka in 
barnkonventionen i verksamhet för barn och unga. Att följa BK är också givna grundförutsättningar för 
att vara bidragsberättigad förening. På föreningssidan beskrivs det såhär: 
 

Föreningar som har verksamhet för och med barn och unga (till och med 18 år) ska dessutom:

- Arbeta för att verksamheten bedrivs i drogfri miljö, vilket innebär att alkohol- och drogpolicy inklusive 

handlingsplan ska kunna uppvisas.

- Arbeta för att i beslut ta hänsyn till barn och ungas rättigheter. Detta innebär att föreningen ska kunna 

redogöra för hur de beslut som tas i föreningen som berör barn och unga har tagit hänsyn till barnets 

bästa.

Barnrättigheter är en del av det som till exempel Fritidsklubb och gård arbetar aktivt med tillsammans 

med sina besökare.  Förvaltningen samarbetar med RF-SISU för att stödja föreningslivet kring frågor som 

berör barnrätt. 



3 Har Upplevelsenämnden fastställt någon policy eller handledning
rörande hur barnkonventionen och barnets bästa ska beaktas? 

Ja. Upplevelseförvaltningen har en framtagen handledning som inkluderar instruktioner för 
barnkonsekvensanalyser. 
 
 
4 Vilka brister finns det, enligt din uppfattning, hos Upplevelsenämndens 
och inom Upplevelseförvaltningen vad gäller att följa barnkonventionen? 

Jag gör den bedömningen att vi håller en god nivå men att vi alltid kan förbättra och utveckla arbetet. 
Det är en ständigt lärande process att arbeta med barns rättigheter eftersom gruppen barn och 
ungdomars förutsättningar ändras över tid. Förvaltningen har erfarenhet av dialoger med barn och unga, 
här kanske vi kan vara med och dela med oss av erfarenheter och kompetenser med andra förvaltningar. 
Vi både genomför barnkonsekvensanalyser där de behövs, gör barn och unga delaktiga både genom att 
de involveras som referensgrupp i övergripande processer men också i direkt medbestämmande i 
ärenden.
 En utmaning kan vara att arbetet med att fullt ut implementera BK är mycket tidskrävande. Här kan vi 
utveckla processerna med att ta hjälp av ny teknik och omvärldsbevakning.  
Att systematiskt utvärdera våra arbetssätt och processer i frågan för att bli bättre på att ta tillvara på 
barnens röst i samhället är en del i att säkerställa att nämnden följer barnkonventionen.

 

Med vänlig hälsning

Kristina Eriksson KD
Ordförande upplevelsenämnden 

Enköpings kommun

6 nov. 2023 kl. 15:41 skrev Johanna Sköld <johanna.skold@enkoping.se>:

Hej! 

Bifogar finner ni protokollsutdrag från kommunfullmäktiges sammanträde den 16 
oktober 2023, § 160. Ärendet gäller Interpellation - implementering av 
barnkonventionen inom upplevelsenämndens ansvarsområde (V). 

Med vänlig hälsning

Johanna Sköld
Kommunsekreterare



Kommunledningsförvaltningen
Telefon: 0171-62 51 52
johanna.skold@enkoping.se 
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